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Afdeling Designuddannelserne 
  

 

1. Kl. 14.00-14.05: Velkomst – kaffe/the + kage 
Jens Christian bød alle velkomne. Der var nogle fra udvalget, der desværre ikke kunne deltage. 
 

2. Kl. 14.05-14.10: Godkendelse af referat og dagsorden 
Referat fra sidste møde samt dagsorden blev godkendte. 
 

3. Kl. 14.10-14.25: Orienteringspunkt 
Optag – hvor er vi? 
DKON: Vi ved først efter sommerferien (de studerende får beske d. 28/7), hvordan det ser ud i for-
hold til antal studerende. Vi har pt. flere ansøgninger på dette tidspunkt end hvad vi plejer. 
 
DEST: Kvote 2 med en optagelsesprøve. Vi har i alt 100 studiepladser, men pt. er det ca. 50, der 
har bestået optagelsesprøven. Vi har kørt en ekstra optagelsesrunde, men det har desværre ikke 
gjort noget ved antal af nye interessenter. Årsagen til det ringe optag menes at være en pitch der 
oprindeligt var tiltænkt som en del af en fokiusering i forhold til afklaring af uddannelsesvalg. 
 
Det kommer nok desværre at koste os et hold. Økonomisk konsekvens som vi desværre kan mærke 
i den nærmeste fremtid. 
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Vi har modtaget feed-back fra dem der ikke deltog i pitch + optagelsesprøve. De unge er ikke inte-
resseret i at bruge en hel dag på at tage til Aalborg for at pitche i 8 minutter for at bagefter tage 
hjem. 
 
Vi har også opdateret vores hjemmeside med, hvad der kræver af os. Der er mange, der er bange 
for at stå frem i en klasse for at holde oplæg m.m. Det kan også være en årsag til, at de ikke er inte-
resseret i at søge. 
 
Vi laver om på optagelsesproceduren til næste år: det vil sige, at vi ikke skal have samtaler og pit-
ches i 2024. 
 
Besøg fra Digitaliseringsministeren 
DKON: Digitaliseringsministeren Marie Bjerre kommer på besøg mandag d. 22/5. Hun er på besøg i 
1,5 time. JCK fortalte om de 2 projekter, som ministeren skal høre om på mandag. 
Nordjyske medier er inviteret til arrangementet. 
 
Der var input fra deltagerne på uddannelsesudvalget til mødet med ministeren. Et rigtigt godt initia-
tiv. 
 
Diverse 
DKON: Et større nordjysk firma har henvendt sig i forhold til en case, som de vil have, at vores stu-
derende kan arbejde med. Vi arbejder på et oplæg, så at de studerende studerende kan arbejde 
med dette i løbet af næste studieår. Emne: digitalisering. 
 
DEST: JCK har en idé om, at vores Design studerende kan få lov at lave / arbejde med merchan-
dise, som de kan sælge til medstuderende, medarbejdere og andre interesserede. Vores kommuni-
kationschef har godkendt oplægget, så pt. arbejdes der på en case, som de studerende skal/kan 
arbejde med.  
 
Eksamensperioden er så småt ved at gå igang:  
DEST: 2. semester + 4. semester 
DKON: 2. semester 
 

4. Kl. 14.25-14.55: Revision af studieordningerne mhp. bæredygtighed 
(status) 
Tre eksemplariske sætninger om formulering af bæredygtighed 
JCK fremviste eksempel på studieordning, hvori der står noget om bæredygtighed. 

• bæredygtige løsninger 

• bæredygtige løsningsmuligheder 

• bæredygtige designløsninger 
 
Ovenstående er noget som vi i øjeblikket drøfter i forhold til den nye studieordning, som skal være 
gældende fra den 1. september 2023.  
 

5. Kl. 14.55-16.00: Bæredygtighed Workshop 
Workshop: Hvordan kommer bæredygtighed til udtryk i virksomhedernes hverdag? Hvilken viden 
og hvilke færdigheder kan/skal dimittenderne bidrage med for at hjælpe virksomhederne videre med 
bæredygtighed? 
 
Formål: At inspirere til indhold i tilrettelæggelsen af undervisningen. 
 
Opsamling på workshop. 
 
Nedenstående er input fra dagens workshop: 
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• Norlys: kernen af vores forretning: grøn el, solceller, vindmøller. Der er fokus på grøn energi. 

• AI: kræver meget energi at bruge dette. 

• Hvad er der for energikilder i forhold til vores uddannelser? 

• Hvad gør man som enkeltperson og hvad gør man som virksomhed. 

• Man kan også gøre sig overvejelser i alt det som man laver i dagligdagen. 

• Det samme gælder også for en virksomhed: bæredygtighed – cirkulær økonomi 

• Hvordan kan man måle ens CO2 forbrug? 

• Opfølgende spørgsmål i forhold til bæredygtighed er på vej i samfundet. Bæredygtighed: 
skal vi ikke bruge det hele tiden, når vi taler om vores ’produkt’ / uddannelse? 

• Materialeforbrug 

• Leverandørkæder 

• Det kan også være svært – et dilemma. 

• Vi kan ikke altid vælge noget som er 100 % bæredygtigt eller grønt. 

• Vi er nødt til at acceptere, at alt kan ikke blive 100 % grønt, men vi kan kigge på processen 
og finde ud af, hvordan vi kan blive bedre, lave det anderledes m.m. 

• Det handler også om kommunikation.  

• Vi har lidt bæredygtighed i vores undervisning. 

• Kommunikation og design om bæredygtighed. Virkemidler som man skal bruge – man skal 
selvfølgelig vide noget om det. 

• Få en forståelse for hvad bæredygtighed er. 

• Få de studerende til at omsætte det. 

• Skal det være en del af uddannelsen, at de studerende skal kunne forholde sig til hvilke løs-
ninger, som er bæredygtige eller ej? 

• Hvordan formidler vi bæredygtighed i vores uddannelser? Et krav fra politikerne her i Dan-
mark. 

• Lovgivning om bæredygtighed skal vi også holde øje med. 

• Social bæredygtighed: webtilgængelighed. 
 
 

6. Næste møde 
27/10 2023:  
Årsmøde for uddannelsesudvalg og bestyrelse i UCN kl. 9-12 (indkaldelse er sendt til jer) 
 
13/12 2023:  
Uddannelsesudvalg på Sofiendalsvej k. 14-16 (indkaldelse er på vej) 

 

 


